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Ø K O N O M I U D V A L G E T

Det meddeles herved, at der afholdes økonomiudvalgs
møde

mandag, den 10. november 1986 kl. 14.00
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på Jægerspris rådhus, udvalgslokale II, med følgende 

D A G S O R D E N :

Centerareal, Jæqerspris.
7 2 *

Øk.udvalget har ved skrivelse af 11.9.86 meddelt 
"Købmændenes Financierings Institut" følgende:
I henhold til Deres skrivelse af 16. april 1986 
vedr. ovennævnte sag, skal man herved meddele, at 
sagen har været behandlet på økonomiudvalgsmøder 
den 12. maj 1986 og 8. september 1986.

éjé& f j jS

Teknisk udvalg og økonomiudvalg har igennem længe
re tid været i forhandling til anden side vedr. 
køb af det resterende areal, og disse forhandlin
ger skal være afsluttet inden 31. december 1986. 
Såfremt dette ikke er sket, vil man tage sagen op
påny i økonomiudvalget'.’"

1.10.1986:
Udvalget tog ØK-udvalgets beslutning til efter
retning.
FDB-udviklingsafdeling orienteres om den af ØK- 
udvalget trufne beslutning.

15.lo.1986:
FDEUs arkitektkontor fremsender skitsemæssigt 
forslag til disponering af den resterende del af 
centerarealet.
I øvrigt tilkendegiver man, at NPL-Byg i den nær
meste fremtid vil fremsende et forslag til hen
sigtserklæring for i et passende tidsrum at kun
ne arbejde med og bearbejde etableringer og dit- 
to-interessenter.

17.lo.1986:
NPL fremsender udkast til ramme for hensigtser
klæring.

29.lo.1986:
Teknisk udvalg tog foreløbig den udarbejdede piar 
til efterretning.
Udvalget gennemgik omhandlede hensigtserklæring, 
men fandt denne overvejende at være af økonomisk 
karakter, hvorfor denne videresendes til videre-
bearbejdelse i ØKONOMIUDVALGET.
Teknisk udvalg indstiller i øvrigt, at den af ØK- 
udvalget trufne vedtagelse af 8.sept.l986 om af
slutning af forhandlinger inden 1.1.1987 stilles 
i bero.



Vedr, centerareal ved Møllevej.
Jægerspris Brugs rettet på ny henvendelse vedr. 
køb af ca. 800 jord - vest for eksisterende 
bebyggelse.
Af hensyn til videre projektering af udvidelse 
ønskes snarest aftalt et møde, hvor pris kan 
drøftes.

S o c

Uerholdelige daginstitutionsrestancer.
lp

3fter aftale med revisionen, anser pantefogeden 
følgende restancer som uerholdelige, og det ind
stilles til socialudvalget at beløbene afskrives
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Anlægsbudget 1987
Kommuhernes Landsforening fremsender ved skri
velse af lo.lo. 86 orientering om revudering 
af de kommunale anlægsbudgetter.
Kommunerne opfordres til at tage budgetterne 
op til revurdering og meddele Landsforeningen 
resultatet senest 1 5 * november 86.
Som endeligt resultat forventes en samlet reduk
tion på ca. 25

Økonomiudvalget 13.10.86: Efter møde i Fredensborg 
d. 16.10.86 udsendes vort budget til udtalelse i de stå
ende udvalg.
Byrådet 21.10.86: Borgmesteren orienterede o m  den 
økonomiske situation på baggrund af ministeriets skri
velser og borgmestermødet i Fredensborg.
Kommunens anlægsbudget for 87 tilsendes de stående 
udvalg med henblik på reduktion på 9 mio.

Øk.forv.3.11.86: Som vedtaget på byrådsmødet er 
sagen nu blevet behandlet i de stående udvalg. 
Ved gennemgangen blev følgende oplæg til bespa
relse fremlagt: •

Byggem. Esrogård udstyk. 
Isolering
Kulhusgården -• udskydes 
Tørslevvej udstyk. 
Møllegårdskolens tag + gulv 
Ialt

Nedskæring 
kr. 4.993.000 
kr. 400.000 
kr. 2 .000.000 
kr. 997.000 
kr. 610.000 
kr. 9 .000.000

De enkelte udvalg har taget oplæget til efter
retning med følgende udtagelser:
Sv.E.Isaksson tager forbehold i Soc. + Ejd.udv. 
Med undtagelse af Jens Chr.Børresen kan Kult. 
udv. ikke godkende nedsættelsen på kr. 610.000 
vedr. Møllegårdskolen.
Der henvises iøvrigt til vedlagte sagsomslag 
fra de enkelte udvalg.
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Lokalplan 14 - Esrogård.
I fortsættelse af byrådets behandling af sagen 
ønskes der udvalgets præcisering af en opdeling 
af byggemodningsfasen - det være sig såvel i tid
som rum*
Udgangspunkt for udvalgets dispositioner forudsæt
tes at ske ud fra den af landinspektør Børge Han
sen udarbejdede plan#
27.8.1986:
Teknisk udvalg indstiller til ØK-udvalg, at der 
udarbejdes et totalt overslag over al byggemodning 
som relaterer til såvel lokalplan 14 som til by
planvedtægt nr.3. (Områderne la - II samt matr.nr.' 
6L af Gerlev)
På grundlag heraf iværksættes der i 1987 byggemod-' 
ning inden for parcelhussektionen, som tilstræbes 
at modsvare det for samme budgetår afsatta beløb 
på kr.7.o48.83o.
Ud fra totaloverslag tages der efterfølgende stil
lingtagen til en justering af byggemodningsbBløbe- 
ne for 1988 og 1989.
Såfremt andet ikke måttet blive vedtaget ved kom
mende justering/revision af kommuneplan, forudsæt-- 
tes selve boligbyggeriet at ske således - jfr.ved
taget kommuneplan:
1987: 18 
1988: 18
1989: 18 og efter 1992: 35
199o: 18 
1991: 18 '
1992: 18
ialt 143 parceller svarende til den af landinspek-, 
tør udarbejdede plan.
Der tages særskilt stillingtagen til en besvarelse' 
af henvendelser fra såvel arkitekt Tutti Lutken oc 
Arbejderbo ved kommende behandling af totalover— - 
slag.

Økonomiudvalget 8.9.86: Byggemodning af halvdelen 
af parcelhusområdet.
Teknisk udvalg afgør i samarbejde med Dines Jørgensen
o m  den mest praktiske løsning.
Man medd. tialigere ans. at man har taget stilling til 
salg af grunde til anden side.
29.lo.1986:
Teknisk udvalg indstiller til ØK-udvalget, at prc 
jektet foreløbig udsættes til 1988.
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Lokalplan 18«
Fa.DD&CO fremsender et samlet overslag over de to
tale byggemodningsudgifter på erhvervsområdet i 
Over-Dråby•
Udgifterne kan i sammendrag opstilles således:
Kloak 
l/e janlæg 
l/andanlæg 
El-belysning

kr.2.31o.ooo.-
- 2.4ol.5oo.-
- 299.9oo.-
- 2 1o.ooo.-

Formandens
initialer

Ialt incl.moms. kr. 5.221.4oo«-

I ovenstående opstilling er ikke medtaget udgifte 
til vandstikledning til Druedal på kr.28.5oo.-
For så vidt angår EL-FORSYNING kan det oplyses,at 
NESA forsyner området med kabler/skabe uden bereg
ning for bygherren, idet der først betales af er
hvervsvirksomhederne ved bebyggelse og efter det 
forsyningsbehov, der er på de enkelte erhvervse
jendomme.
28.5.1986:
Teknisk udvalg fremsender sagen til ØK-udvalget, 
idet man anbefaler en total byggemodning af det 
af lokalplanen omhandlede område.

Økonomiudvalget 9.6.86: Anbefales.

Byrådet 17.6.86: Projektet med anlægsbevilling kr. 
5.221.400 godkendes til opstart og afslutning 1986/87.
21.7.1986:
modtaget kopi af rekv.til landinspektør Børge 
Hansen fra fa.DD&CO.

Inden arbejdet udbydes i offentlig licitation 
ønskes der udvalgets godkendelse af detailudform
ningen af udstykningen.

29.lo.1986:
Projektet godkendes og som herefter udbydes i of
fentlig licitation.
Sagen forelægges ØK-udvalget med henblik på op
start af salg af grunde.
Del af Hasselhøjvej indgår som særpri i udbuddet 
idet en evt. vende plads i pkt.D - jfr.tegn.nr. 
V.lol af 22.lo,1986 kan komme på tale.

s
AFAV.
Referat af bestyrelsesmøde på AFAV i/S den 17.1o,86

29.lo.1986:
Teknisk udvalg tog referatet til efterretning, dog 
således, at sagen om ny administrationsbygning
fremsendes til ØK—udvalget.
Ved telefonisk henvendelse til Dørgen Hildebrandt- 
AFAV- oplyser denne, at Dægerspris kommunes bidrag 
udgør c a . kr.82.000.—
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Matr. nr. 1 G m.fl., Lyngerup, Landerslewej 5 
Frederiksborg Flødeis A/S._____________________
Som vedtaget på Teknisk udvalg den I.I0.86 er 
vandforbrug og takster i forbindelse med oven
nævnte virksomhed undersøgt.
Nedenstående forbrug er dels baseret på virksom
hedens egne oplysninger, samt på Hovedstadsrådetc

--------- ^ ‘

normtal.
Personforbrug 67 nf/år x 3»5 235 nJ/år
Forbrug or. havebolig_______________80 ny år

“ 315 nj/år
Irlig afgift exol. moms kr. 397»63
Virksomhedens forbrug ca«, 38.000 Jij/år
svarende til ca. 121 parcelhuse.

Økonomiudvalget har den 13.12.82 godkendt, at 
der årligt betales 2o afgifter +1,5 afgift for 
privatboligen.
Aftalen er, bortset fra alm. prisstigninger 
gældende for 5 år, hvilket ligeledes omfatter 
installeringen af en evt. vandmåler.
Ovennævnte normforbrug i et parcelhus svarer 
til 1,26 kr. pr. nf excl. moms.
29.1o.86j TEKNISK UDVALGaas8sssss3s3ssss8aaanaascas

Det indstilles, at virksomheden orienteres om, 
at man til april/maj 1987 påtænker at genfor
handle vilkårene for levering af vand fra kommu
nalt vandværk til virksomheden.

z?

Kloak syd - tillægsbevilling
Efter meddelt anlægsbevilling er følgende nye 
aftaler indgået:

Vedr. Etape H 3.
Pr. 15.10.85 har byrådet givet
anlægsbevilling på............kr. 2.160.390
Hertil søges tillægsbevilling " 65.946

jfr. aftaleseddel nr. 1 af
02. 10.86

Vedr. Etape H 10.
Pr. 20.05.86 har byrådet givet
anlægsbevilling på............kr. 2.425.569
Hertil søges tillægsbevilling “ 5.299

jfr. aftaleseddel nr. 6 af
02. 10.86



Grønne områder.
Kulturelt udvalg den 16/6-86:
Udvalget foreslår opmåling af samtlige 
grønne områder m.h.p. etablering af gart
nerafdeling .
Økonomiudvalget d. lo/7-86:
Godkendt.
Man kontakter KL og SID vedr. opmåling.
DEN 08 08 86:---------------  <
KL v/ K. Sindahl bekræfter møde fredag 
den 22. aug. kl. 09 på Jægerspris råd
hus. KL tilsiger SIDs repr.
Kulturelt udvalg d. 22/8-86:
Ved opgørelse af pedelarbejdet med efter
følgende forhandling mellem KL, SID og 
kommunens repr. indstilles pedelarbejdet 
ved de 3 skoler godkendt pr. 1/1-87 til:
Solbakkeskolen:
3.355 pedeltimer svarende til 1,89 still.
Sogneskolen:
4.455 pedeltimer svarende til 2,51 
(er excl. rengøringstilsyn) 
Møllegårdskolen:
4.911 pedeltimer svarende til 2,77
Det totale pedeltimetal incl. Sognesko
lens reng. skønnet til 675 tim. udgør 
13.396 timer eller 7,55 pedeller.

Efter evt. overførsel til:
Gartnerafdeling .......... 1.885 tim.
Tils.ass. (oldfrue).....  1.976
Reng. Solb.hallen .......  625

4.486 -
vil pedelnormeringen på de 3 skoler ud
gøre :
Solbakkesk. 2.015

1.774
Sogneskolen 3.550

1.774
Mølleg.sk. 3.340

1.774

1,14

2

1 , 8 8

pedelstill

eller ialt for de 3 skoler 5,02 pedeller.

Specificeret opgørelse for hver skole er 
vedlagt sagen.

fortsætter side 2



...•fortsat fra side 1

Kulturelt udvalg den 15/9-86:
Man ønsker at afvente opmålingsresultatet 
for Sogneskolen.

DEN 14.10,86:
Løn- og personalekontoret oplyser, at sko
len pt. er normeret med 11.530 timer, 
hvortil kommer ca. 1.820 timer i 1987 i 
forbindelse med skolens udbygning eller 
ialt ...................... 13.350 timer.

DEN 16.10,86:
Kvindeligt Arbejderforbund fremsender op
målingsresultat, der efter program 533 
giver 17.875,38 m2 svarende til 90 timer 
daglig rengøring.
Program 533, der er godkendt af KL, omfat
ter en rengøring af høj standard. P.g.a. 
skolens indretning og egnethed har for
bundet rundet m2-tallet pr. arbejdstime 
op fra de overenskomstmæssige 180 til 200.
Sogneskolen skal således normeres med y- 
derligere 3 fuldtidsstillinger, der sva
rer til 5.460 årlige arbejdstimer.
Nuværende normering .........  11.530 tiiru
Udvidelse ...................  5.460
Ialt .......................... 16.990 tim.
eller 9.335 fuldtidsstillinger .mod tidl. 
6.335 fuldt.still.
Opmålingsresultatet giver et merforbrug i 
1987 - udover det budgetterede - på 2 
stillinger eller kr. 330.000,-.
DEN 21.10.86:
Der vedlægges orienterende skrivelse til 
støtte for det videre arbejde m.h.p. be
regning af arbejdstimetal for de områder, 
der evt. skal overføres til gartnerafdeli
ngen.
Kulturelt udvalg den 2o/lo-86:
Det undersøges, hvad der er foretaget 
m.h.t. opmåling af "de grønne områder" og 
gartnerafdelingens evt. nye normering/ma- 
skinpark m.v.
Sogneskolens opmålingsresultat for rengø
ring fremsendes med anbefaling til økono
miudvalget med ansøgning om en tillægs
bevilling på kr. 330.000 i 1987 til yder
ligere 2 fuldtids reng.ass.
(Der er i budgettet regnet med en udvi
delse på 1 fuldtids reng.ass. ob opmå
lingsresultatet kræver 3 nye reng.ass.).

fortsættes....
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Fung,komm.dir., den 3o»lo*86
Da sagen alene er behandlet i XU's regie siden 
lo.7 »86, er der endnu ikke foretaget opmåling 
af "grønne områder".
Denne opmåling samt indstilling omkring opret
telse af gartnerafdeling overlades d.d. til 
Teknisk forvaltning.

Kopi af nærværende sagsfremstilling er afleve
ret til teknisk forvaltning.

j. o52514o4ol/22.1o.86/PH/sh

Kraqebakken - ansøgning om tillægsbevilling.

Leder Torben Olsen ansøger i skrivelse af 2.lo . 86 
om kr. 16.5oo,- til vikarbudgettet under sygdom og 
ferie, som iflg. regnskabsrapporten pr. 3.lo . 86 
udviser et forbrug på lol?o.
Baggrunden for ansøgningen skal ses i, at institu
tionen har haft en enkelt medarbejder med et længe
re sygdomsforløb (Hanne Piil) på 13 uger heraf 3 
uger i 1986, samtidig har man været nødt til at 
indkalde ekstra vikar i forbindelse med reetable
ring af stue A efter branden i november 1983. Dis
se særlige belastninger repræsenterer alene 178 t. 
og en vikarudgift på ca. kr. 13.35o,-.
Institutionen har endvidere gjort forvaltningen op
mærksom på, at vikardækningen for een 4o timers 
medarbejders deltagelse i årskursus på socialpæda
gogisk højskole i 6 mdr. med et budget på 
kr. 60.000,- under kursuskontoen, el heller vil 
kunne overholdes. Vikarudgiften udgør efter det 
oplyste ca. kr. 12.000,- pr. måned og kr. 72.000,- 
på de 6 mdr. Budgettet for uddannelse er som følge 
heraf overskredet med ca. kr. 9.000,-, hvilket der 
tillige søges bevillingsmæssig dækning til.

S5F, den 17.lo.1986: Ansøgningen anbefales med hen
visning til tidligere praksis om tillægsbevilling
er i forbindelse med ekstraordinære langvarige 
sygdomsforløb. Tillægsbevillingen for vikar under 
uddannelse anbefales tillige, idet budgettet har 
været for lavt ansat.
Tillægsbevillingen kan opgøres således:
Vikar under sygdom
kt. 514 o4 o6o-o9 kr. 16.5oo,-
Vikar under uddannelse
kt. 514 o4 o85-o8 kr. 9.000,-
I alt kr. 25.5oo,-

Socialudvalgsmøde, den 28.lo.1986: Det indstilles 
til byrådet, at der gives en tillægsbevilling på 
beløbet.



DE TRE EGS
Under henvisning til aftale raed Holger Black- 
Jensen fremsendes forslag til indretning af 
toilet/bad i ekst. depotrum.
Økonomisk overslag:
Murerarbejde.............. kr. 24*5oo,-
V.V.S. arbejde............  - 12.ooo,-
£1 arbejde * 2 • ooo, *=■
Malerarbejde..............  - l.ooo,-

kr. 39.500,-
22 % moms - 8.690,-
Overslag ialt  kr. 48.19o>-

Der anmodes om en udtalelse.
Sikkerhedsudvalg ?
S i k k e r h e d s g r u p p e n  og afd. anbefaler 
forslaget dog skal det foreslåes at 
døren udskiftes til 108 cm istedet for 
89 cm for at lette a d g a n g s f o r h o l d e n e  
for kørestole og lifte.
Den 7.lo.1986
Ovennævnte ændring af dørbredde kræver:
Murerarbejde................. kr. 2.000,-
Tømrerarbejde................ - 3»5oo,-

22 c/o moms
kr. 5.5oo,-

1 .2oo,-

kr. 6 .700,-

Samlet udgift bliver herefter
kr. 48.19o,- + 6.7oo,- = kr. 54.89o,-

Efter aftale med Holger Black-Jensen fremsen
des sagen socialudvalgsforraanden.

Hej
Socialudvalgsmøde den 14. oktober 1986: Udval
get anbefaler projektet.

Social- og sundhedsforvaltningen, den I5/I0-8 6. 
Udvalgets beslutning medfører en tillægsbevil
ling på 54.89o kr. j n



j►nr. 05323707
3

Dagcenterbetaling på De Tre Ege.
Som bekendt vedtog socialudvalget for budget 1987, 
at brugere af dagcenteret skulle betale 50 kr. pr. 
måned svarende til et årligt provenu på 54.000 kr.
Socialforvaltningen har skriftligt orienteret pen
sionisterne om indførelse afbetaling pr. 1. janu
ar 1987 samtidig med, at pensionisterne har fået 
tilbud om at få denne betaling trukket i pensionen.
Indførelse af.betalingen har medført en kritik fra 
brugerne af dagcenteret og personalegruppen. Kri
tikken har været fremført dels ved læserbreve i 
Frederikssund Avis, og dels ved skrivelser til 
forvaltningen
Forvaltningen har den 9. oktober 1986 efter aftale 
med socialudvalget afholdt et møde med de ældre 
i dagcenteret.
De ældres kritik af indbetalingsordningen er i 
hovedtræk følgende:
1. at betalingen trækkes over pensionen (reaktion

umyndiggørelse) ,
2. at betalingen skal erlægges pr. måned.
En af de konklusioner, der kan drages fra mødet 
er, at flertallet af de ældre fandt en dagsbeta
ling mere retfærdig, såfremt denne betaling opkræ
ves direkte fra dagcenteret.
Dagcenterets målgruppe er beboerne på plejehjem
met, hjemmeboende pensionister samt pensionister 
i beskyttede boliger. Der kommer daglig i gennem
snit 40 - 45 hjemmeboende pensionister i dagcen
teret .
Betaling i dagcenteret skal jvf. bistandsloven 
fastsættes af kommunalbestyrelsen og kan af;de 
enkelte kommuner være differentieret alt afhæn
gig af•tilbuddene i dagcenteret.
Såfremt socialudvalget fastholder dagcenterbeta
lingen, skal forvaltningen foreslå følgende:
1. at betalingen opkræves med et dagsbeløb på

3 kr., herudover skal pensionisterne selv be
tale kaffen med 1,50 kr. og for materialer,

2. at betalingen opkræves direkte på dagcenteret,
3. at nytilkomne i dagcenteret er betalingsfrie 

den første måned (indslusningsfasen),
4. at de to kioskmedarbejdere fritages for beta

ling,
5. at betalingen alene er afgrænset til hjemmeboen

de pensionister i egen bolig eller i beskyttede 
bolig.

En betaling ud fra ovennævnte oplæg vil give kom
munen et årligt provenu på 28.080 kr.

Socialudvalgsmøde den 14. oktober 1986: Udvalget 
vedtog at fastsætte en pris på 2,00 kr. pr. kop



fortsat.

kaffe samt at materialer, som købes af:brugerne, 
betales efter kostprisen.
Indtægterne indtægtsføres i kommunens regnskab. 
Herudover betales ikke for brug af s dagcenteret.

Social« og sundhedsforvaltningen den l^/lo-86.
I af dagcentret 1 ,5 0
kr. for- fcLff«̂ <ikk* pr, kop). Indtægten indgår i
sn "kasse" i dagnoatret. Indtægterne anvendes til 
køb af kaffe og ved overskud til indkøb af brød.

[Jdvalgets afgørelse indebærer, at indtægten for 
salg af kaffe indgår i dagcentrets regnskab, men 
samtidig, at dagcentret fremover skal afholde ud
giften til kaffe.

Social- og sundhedsforvaltningen kan således ikke 
Dpgører overskuddet ved den nye ordning, men det 
ar sandsynligt, at overskuddet vil blive stort og 
let kan ikke dække den budgeterede indtægt på 
?4 *ooo kr.

j. o4olo5o3/22.1o.86/PH/sh

Socialplanen for perioden 1987-199o.
Planen for 1987-199o har karakter af en ajourfø
ring. Det vil sige, at hovedvægten især kan læg
ges på de kommunale aktiviteter og overvejelser, 
som man lokalt har fundet påtrængende.
Socialplanen skal indsendes til socialstyrelsen 
inden den 1. november 1986.
Socialforvaltningen har på grundlag af de over
ordnede rammer for socialplanen, som er behand
let og godkendt på sociaudvalgsmødet den 29.4.86 
og byrådsmødet den 2o.5.1986, færdigbearbejdet 
planen. Socialplanen bilægges dagsorden.

iocialudvalqsmøde, den 28.lo,1986; Planen indstil- 
.es til byrådet.
»vend Erik Isaksen kan ikke gå ind for nedlæggelse 
if Slotsgårdens børnehave, ligesom han ønsker dag- 
tlejen nednormeret til 15o børn.
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Angående evt. investering af likvidbeholdning 
i obligationer._______________________________

1 forventning om at opnå en yderligere rente/ 
kursgevinst på en del af kommunens likvide mid
ler, har der været møde mellem kommunen og SDS' 
investerings - center.

Ved at overdrage SDS investerings - center et 
beløb på f.eks. 10 mio., vil beløbet blive 
"plejet" ved løbende køb/salg af danske obliga
tioner, for dermed at opnå yderligere måske 1 -
2 % p.a. i rente.

Denne form for investering er selvfølgelig for
bundet med en vis usikkerhed, idet f.eks. et 
kraftigt kursskred kan medfører, at beløbet ik
ke med fordel kan frigives i en periode. Dette 
forhold vil i så fald alene have en likvidi
tetsmæssig betydning.

Der vedlægges et rettet udkast, til en investe
ring skontrakt .

Øku bedes om stillingtagen til:

• - om overnævnte skal forsøges, 

og i bekraftende fald:

- hvor stort et beløb
- om beløbet skal vedr. kassebeholdningen 

eller kloakfond.

Økonomiudvalget 13.10.86: Der forsøges med 10 mio. 
Kontrakt til udkast for samarbejde forhandles med SDS

Pung, komm.dir., den 3o>lo«86:
Endelig udarbejdet komtrakt vedr. portefølje
pleje pr. 28.lo.86 vedlægges til endelig god
kendelse.



BOLIGSIKRING 7.1o.l986/SH

Vedr, Kulhusgården

Skr. fra Ådv. Leif Erlandsen vedr. udbetaling 
af tilskud evt, lån fra " Poul og Krestine 
Mathisens fond" til videre udbygning af Kulhus
gårdens moderneisering jfr. fundatsen.

Økonomiudvalget 13.10.86: Af hensyn til begrænsning 
af muligheder for optagelse af lån, undersøges sagen 
endnu engang.
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Sogneskolen fremsender den 8. okt. 1986 ansøg
ning til Folkeskolens forsøgsråd om tilladel
se til at gennemføre forsøg på 1. klassetrin 
i skoleåret 1987/88 med ligestillingsfremmen
de undervisning.
Ansøgningen fremsendes af lærerrådet og er an
befalet af skolens ledelse, skolenævnet og af 
fælleslærerrådet.
Ansøgningen vedlægges som bilag.

Skoledirektøren den 10. okt. 1986

S * .

Ansøgningen fremsendes med anbefaling.
Dels skal der peges på, at ligestillingsfrem- 
mertde aktiviteter som pædagogisk udviklings
projekter er en del af strategien for at 
skaffe eleverne et bedre mulighed for senere 
at vælge erhverv, og dels skal derpeges på, 
at udviklings- og forsøgsarbejde med dette 
indhold på 1. klassetrin så vidt vides ikke 
tidligere er lavet i Danmark.
Endelig skal der peges på, at erfaringer med 
pædagogisk forsøgs- og udviklingsarbejde har 
stor betydning for de involverede lærere og 
for en skole som helhed.
Der skal peges på, at der med anbefaling af 
ansøgningen til Folkeskolens forsøgsråd ikke 
samtidig er taget stilling til omfanget af 
kommunenes egen støtte til projektet.
Sagen fremsendes via Byrådet og Frederiksborg 
amtsråd.
Skoleinspektør Jørgen Solgaard er indkaldt 
til kl. 14, for yderligere at kunne rede
gøre for baggrunden for ansøgningen.

Skolekommissionen, den 15.10.86.
Fra Sogneskolen mødte Jørgen Solgaard og 
lærer Anne Nielsen.
Ansøgningen fremsendes med anbefaling.
11 stemte for forslaget uden ændringer.
2 undlod at stemme.

Kulturelt Udvalg, den 03.11.86.
Anbefales under forudsætning af, at bemærk
ningen om udvidelsen af timetallet slettes 
af ansøgningen.
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, ansøger påny om tilskud til ef
terskoleophold for sønnen

©
Løbende kommuneinformation i lokal avis«
Allan Jensen anmoder om drøftelse af behov for 
løbende information i en af de lokale aviser.

ø

Anvendelse af genbrugspapir 
Byrådsmedlem Allan Jensen har rejst spørgsmål 
om kommunens anvendelse af genbrugspapir.

m

y r f ?

(
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fremsender ansøgning af 08.10.86 
om af få bevilget \ års orlov fra 01.12.86
- 31.07.87.

Møllegårdskolen, den 08.10.86.
Skolen er bekendt med årsagen til ansøgningen 
og kan ud fra dette kendskab anbefale den. 
Meddelelse om at vende tilbage til arbejdet 
på Møllegårdskolen bør af hensyn til planlægning 
af næste skoleår meddelt til skolen i april 
eller senest i maj måned 1987.

Skoledirektøren, den 09.10.86.

Det anbefales, at give 
i det ansøgte tidsrum.

Skolekommissionen, den 15.10.86.

orlov

Møllegårdskolens indstilling anbefales.

Kulturelt Udvalg, den 03.11.86.
Anbefales på betingelse af, at ,
senest pr. 1. april 1987 meddeler kommunen
om han vender tilbage til arbejdet eller e

Oprykning til, overassistent.

,, økonomisk forvaltning (ejendoms 
beskatningen, ansøger i skrivelse af 15. oktober 
1986 om oprykning til overassistent pr. 01.11.1986, 
jfr, tjenestemandsaftalens § 2 stk. 5, pkt. 2.

LØN- OG, PERSONALEKONTORET: Betingelserne for op
rykning :
- bestået DK I og II
- 3 års ansættelse som assistent i kommunen
- 9 års ansættelse som assistent i en kommune 
er opfyldt pr, 01.11.1986.



Normeringsforhandling pr« 1.4»86 - kontorpersonal
Kommunernes Landsforening fremsender skrivelse af 
31. oktober 1986 med referat af forhandlingen, 
som fandt sted den 10. september 1986,
Følgende er godkendt pr. 1.4.1986:
Socialforvaltningen:
- souschefstillingen er omklassificeret fra løn

ramme K 25 (30/36) til K 28 (35/41),
- stillingen som leder af pensionsafdelingen er 

omklassificeret fra lønramme K 18 (24/28) til 
K 23 (27/34)

Skatteforvaltningen:
- oprettelse af en stilling som skatterevisor i 

lønramme K 23 (27/34) + merarbejdstillæg kr. 
15.600.

Skoleforvaltningen:
- oprettelse af funktionsbestemt overassistent

stilling (daglig leder af skoleforvaltningens 
administration).

28.
f/ r/ ^

Materielqården.
Gartner Richard Buxbom udeblev uden gyldig grund 
fra sit arbejde den 27,lo.1986,
R.B. har til forvaltningen indgivet ferieseddel, 
således at denne 27.lo.1986 skulle tælle som en 
feriedag og sagen hermed afsluttet.
Forvaltningen kan ikke umiddelbart tiltræde dette 
hvorfor sagen viderebringes for Teknisk udvalg og 
evt.ØK-udvalg.

-----

S / &  A '.

29.lo.1986:
Teknisk udvalg fremsender sagen til ØK-udvalget 
med indstilling om afskedigelse.



SSA.
ring af arbejdsdeling mellem 

sekretariat og skoleforvaltning.

På grundlag a ; opsigelse op
står spørgsmålet om nødvendigheden af en revi
dering af den nuværende arbejdsdeling.

Med udgangspunkt i byrådets vedtagelse, hvor 
der tilføres skoleforvaltning 1/2 person fra 
sekretariatet kan følgende modeller opstilles:

model 1
- Den normerede overassistentstilling i sek. 

genbesættes ved opslag og der sker ingen 
arbejdsmæssig deling. - Den anden stilling 
(for tiden ) deles mellem
skoletorv, og sek. med skiftevis 2 og 3 dage 
i hver afdeling.

Denne model medfører ,at en person får to 
chefer, men det kræver ingen nynormering.
Normering herefter: sekretariat.... 2 1/2

skoletorv......  2 1/2

model 2
- Den normerende overassistentstilling i sek. 

overføres til skoleforvaltningen.
- Arbejdsområder vedr. voksenundervisning 

flyttes fra sekretariatet til 
skoleforvaltningen.

- Ledig stilling i sekretariatet genbesættes. 

Ved dette forslag har alle personer kun en
chef.
Normering herefter: sekretariat.... 2

skoletorv......  3
Denne model kræver, at forvaltningerne gensidig 
hjælper hinanden med skrankeekspedition i feri
er, under sygdom m.v.

Model 3

overføres til skoleforvaltningen.
- Arbejdsområder vedr., voksenundervisning og 

fritidsnævn flyttes fra sekretariatet til 
skoleforvaltningen.

- Nybesat heltids stilling i sekretariatet de 
les med 3 og 2 dage hver anden uge mellem de 
to forvaltninger.(denne person placeres ved 
skranken og skal foretage skranke ekspediti 
on).

Ved dette forslag har en person 2 chefer.
Normering herefter: sekretariat.... 1 1/2

skoletorv......  3 1/2

fortsætter



fortsat.

fortsat
model 4

- Den normerende overassistentstilling i sek. 
overføres til skoleforvaltningen.

- Arbejdsområder vedr. voksenundervisning ^  
fritidsnævn flyttes fra sekretariatet til 
skoleforvaltningen.

- Der opslås 2 nye stillinger således:
sekretariat en 40 timer 
skoleforvaltning en 20 timer Normering 
herefter: sekretariat....  2

Denne model kræver tillægsbevilling til 1/2 
person.PIadsproblemet vil kunne løses inden for 
eksisterende rammer.

Funq. komm.dir., den3.nov. 1986:
Model 4 anses for den mest fordelagtige, men 
kræver normering af 1/2 person.
Udover dette forhold må det antages, at der i 
en periode kræves ekstra uddannelse idet to nye 
områder tilføres en ny forvaltning.
Som alternativ løsning peges på model 2.
Hvis model 2 vedtages skal der samtid ig tages 
stil 1ing til:
fra hvilket tidspunkt overgang finder sted samt 
hvor den normerede overassistentstilling skal 
piaceres.

Ændring af arbejdstid for rådhusbetjent.

torsdag kan ændres fra kl. 8,00 - 18,30 
til kl. 7,00 - 17,30.

Fung.komm.dir., den 28.10.86.
Det søgte anbefales med følgende begrundelse. 
Da markulering og brænding af papir normalt 
sker torsdag er der brug for ekstratid om 
morgenen.
Nuværende overtidsbetaling undgås.
Tiden mellem kl. 17,00 og 18,30 er ikke så 
effektiv som om morgenen.
Postbesørgelse er færdigt kl. 17,00.

skoletorv 3 1/2

S £ £

spørger om hans arbejdstid



Hjemstavnsforeningen "HORNS HERRED" ansø
ger i skr. fra den 29. sept. 1986 om til
skud til støtte for foreningens legatfond
Legatfondens midler nruges som tilskud ti 
sociale- og kulturelle formål i hjemstav
nen .
Kulturelt udvalg, den 2o/lo-86:
Oversendes til økonomiudvalget.

32. SS/%

Følgende foreninger og institutioner ansøger om 
tilskud:

a. Hjerteforeningen (9.4.85 bev. 300,-)
b. Gigtforeningen (11.11.85 bev. 300,-)

Dag og ån

Mandag, 10. november 1986
Blad nr.

1715

4* »



T I L L Æ G S D A G S O R D E N :

j. o6o2ol/6.11.86/JN/sh 

Pensionsafdelinqen - tjenestefrihed.

Sagsbehandler , som er beskæftiget i
social- og sundhedsforvaltningens pensionsafde
ling, søger om en ledig stilling som brandmester.
Stillingen kræver en befalingsmandsuddannelse på 
2 x 3  uger.

Socialinspektøren, den 6.11.1986: 
er d.d. brandmand. Ansættelsen som brandmester 
medfører ikke yderligere fravær i forvaltningen 
end fraværet som brandmand, bortset fra befa
lingsmandsuddannelsen på 2 x 3 uger.
Jeg er indforstået med ansøgningen, og jeg skal 
anbefale, at der gives tjenestefrihed til delta
gelse i befalingsmandskurset.
Ifølge personalekontoret, er der tidligere givet 
tjenestefrihed uden løn til deltagelse i et så
dant kursus.
Jeg skal indstille, at en 2o timers ansat sekre
tær opnormeres til 4o timer ugentlig i de 6 uger, 
og udgiften til denne opnormering finansieres af 
den sparede løn til ansøgeren.

S o C

j. o6o2ol/6.11.86/JN/sh

Bistandsafdelingen - arbejdstidsnedsættelse.

Sekretær , som er sekretær i social-
og sundhedsforvaltningens bistandsafdeling, sø
ger om nedsættelse af sin arbejdstid fra 4o ti
mer til 2o timer ugentlig fra den 1.3.1987.

Socialinspektøren, den 3.11.1986: Jeg kan anbe
fale ansøgningen om nedsættelse af arbejdstiden 
til 2o timer ugentlig. Ansøgerens arbejdsfunk
tion er ikke til hindre for nedsættelse af ar
bejdstiden.
De øvrige 2o timer søges besat ved ansættelse 
af en 2o timers sekretær i pensionsafdelingen.
Fung.komm.dir. den 6.11.86
Ta stillingen i pensionsafdelingen er opslået, 
er der her alene tale om opdeling af

stilling i 2 halvdagsstillinger.


